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Poštovani i dragi prijatelji Hrvatskog katoličkog sveučilišta, 

prošlo je godinu dana od našeg zajedničkog susreta i svečanog obilježavanja Dana 

Sveučilišta. U današnjem dobu u kojem mnogi govore o „ubrzanju vremena“ ovakvi su 

susreti, premda i formalne naravi, dragocjeni jer nam omogućuju da na trenutak 

zastanemo, da se susretnemo i da zajedno podijelimo radosti i nade, kao i poteškoće i 

terete koje svi nosimo. Tako je i ovaj naš današnji susret trenutak u kojemu mi na 

Hrvatskom katoličkom sveučilištu želimo svima vama zahvaliti što ste s nama ne samo 

danas u ovom svečanom trenutku, nego nas svojom molitvom, podrškom, suradnjom, 

blizinom, savjetom i, prije svega, prijateljstvom pratite gotovo svakoga dana.  

Naše je Sveučilište sa svojih trinaest godina djelovanja još uvijek u krhkim, 

tinejdžerskim godinama i potrebna mu je blizina i povjerenje svih vas koji imate više 

iskustva i znanja u susretu s mnoštvom izazova koji stoje pred svakom sveučilišnom 

zajednicom i institucijom koja želi svoje poslanje vršiti u vjernosti pozivu odgoja i 

obrazovanja mladih ljudi, naših studenata. A ponajprije nam je povjerena odgovornost 

za njihovu nadu i budućnost u složenom svijetu i Crkvi koju papa Franjo poziva da bude 

misionarska, evangelizacijska i sinodalna.  

Zahvalan svima vama na svim znakovima pažnje i prijateljstva želio bih u ime 

sveučilišne zajednice i svoje osobno na poseban način zahvaliti na prisutnosti našem 

dosadašnjem Velikom kancelaru i Osnivaču, uzoritom kardinalu Josipu Bozaniću, 

zagrebačkom nadbiskupu u miru, koji je svojim odlukama pozvao u život naše 

Sveučilište i pratio ga i hrabrio svojom pastirskom i očinskom brigom sve ove godine. 

Uzoriti, Vaše će djelovanje ostati trajno upisano u povijest ovoga Sveučilišta. O tomu 

svjedoči ne samo do sada postignuto, nego i Vaš lik na rektorskom lancu kao trajni 
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podsjetnik na osnutak i razvoj našega Sveučilišta. I dalje ste s nama i još se više 

preporučamo u Vaše molitve. 

Zahvalni smo i za dar novoga Velikoga kancelara i našega pastira, nadbiskupa 

Dražena, kojega s posebnim poštovanjem danas pozdravljam na njegovom i našem 

Sveučilištu uvjeren da će Duh Gospodnji, koji nam Vas je darovao kao novoga pastira, 

učiniti našu suradnju plodonosnom i blagoslovljenom na dobro Crkve zagrebačke i 

našega Sveučilišta. Dobro nam došli, znajte da vas pratimo svojom molitvom i da Vam 

Sveučilište želi biti pomoć u Vašem pastirskom djelovanju. U svojoj ste propovijedi za 

Dan državnosti u utorak, 30. svibnja ove godine, između ostalog, kazali: „Na pijedestalu 

odgojno-obrazovnih procesa najčešće su tzv. izvrsnost i funkcionalnost. No, izvrsnost bez 

velikodušnosti, samokritičnosti i skromnosti duha, bez prepoznavanja i vrjednovanja 

napora drugih ljudi i institucija, bez preuzimanja odgovornosti za vlastite postupke i 

odgovornosti za druge, bez ispunjavanja svojih obveza prema zajednici, može biti jako 

razorna, jer mjerodavnima postaju jedino osobno mišljenje i osobni zahtjevi bez obveza. 

Stoga je žurna potreba da odgojno-obrazovni procesi postanu i da se razvijaju kao 

vrijednosni. Jer, bez skoroga zaokreta glede toga i bez odgoja za te općeljudske, a 

istodobno i duboke kršćanske vrijednosti, izgradnja pravednijega društva i ostvarenje 

zajedničkih ciljeva postat će nemogući. Zato Crkva neprestano svoje vjernike poziva na 

promjenu i osobno obraćenje bez kojeg je nemoguća promjena društva koje nastoji biti u 

službi čovjeka (usp. KKC, 1888).“ Ove su riječi nama na Sveučilištu poziv i poticaj da 

pored težnje za znanstvenom i nastavnom izvrsnošću nikako ne zaboravimo da su svi 

odgojno-obrazovni procesi vrijednosni i traže življenje kreposti. 

Dok ste dolazili na naše Sveučilište, vidjeli ste da je ono veliko gradilište. Ono je to 

u doslovnom, građevinskom smislu, kao i u svakom drugom značenju te riječi. 

Zahvaljujući ponajprije potpori Ministarstva znanosti i obrazovanja i Vlade Republike 

Hrvatske, uspjeli smo započeti projekt obnove našega Kampusa sredstvima iz Fonda 

solidarnosti i Nacionalnog plana obnove i otpornosti u vrijednosti od 30 milijuna eura. 

Zahvalan sam svima od Ministarstva, mojih prorektora, Službe za strateško planiranje, 

razvoj i projekte, tvrtke Sollicitudo, do projektanata i izvođača što se možemo boriti da 
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dovršimo ovu drugu i odlučujuću fazu obnove i razvoja našega Kampusa kao jedne od 

temeljnih pretpostavki daljnjeg razvoja Sveučilišta. Rekao sam „možemo se boriti“, jer 

uistinu poteškoće nisu male, ali se nadam da ćemo planirano uspjeti i ostvariti unatoč 

svim izazovima s kojima se susrećemo. Ušli smo također u postupak reakreditacije koji 

će pokazati koliko smo toga dobro napravili. Hvala svima angažiranim na tom projektu, 

posebice našem Odboru za osiguranje kvalitete.  

Raduju nas i mnoga postignuća: od toga da smo unatoč teškoj demografskoj slici i 

sve manjem broju budućih studenata uspjeli popuniti gotovo 85 posto naših upisnih 

kvota, što smo dobili prvu specijalizaciju iz Psihijatrije na našem studiju medicine, što 

smo započeli novi sveučilišni prijediplomski dvopredmetni studij u suradnji s Katoličkim 

bogoslovnim fakultetom Sveučilišta u Zagrebu, što smo završili i započeli mnoge 

znanstvene i stručne projekte, a nadam se konačnom dovršetku knjižnice i otvaranju 

studentskog restorana. Naši nastavnici i znanstvenici provode ili sudjeluju u 27 projekata 

koji su financirani od strane Europske unije, Hrvatske zaklade za znanost ili drugih 

zaklada, među kojima su i zaklade Njemačke biskupske konferencije.  

Spomenut ću dva projekta, jedan završen i jedan započet. Završen je projekt na 

Sveučilišnom odjelu za sestrinstvo Razvoj novog modela stjecanja kliničkih vještina provedbom 

stručne prakse na studiju sestrinstva u vrijednosti od gotovo 450.000 eura, a započeo je i 

Integracijsko-edukacijski projekt u vrijednosti od gotovo 350.000 eura koji su osmislili naši 

nastavnici, a pohađa ga 39 izbjeglica iz Ukrajine kojima će taj projekt omogućiti bolju 

integriranost u hrvatsko društvo, a smatramo da može poslužiti i radu sa svim drugim 

izbjeglicama i migrantima. Mnogi su nastavnici i studenti kroz mnoštvo različitih 

aktivnosti, skupova, predavanja i volonterskih sati pokazali što znači voljeti Sveučilište i 

kako raditi s ljubavlju i predanjem. Na poseban način čestitam nagrađenima koji sve njih 

i predstavljaju. 

Raduje me posebno prisutnost članova Rektorskoga zbora Republike Hrvatske na 

čelu s predsjednikom prof. dr. sc. Stjepanom Lakušićem, rektorom Sveučilišta u Zagrebu, 

kojega smo, na temelju novoga Zakona o visokom obrazovanju i znanosti, postali 

punopravni član s pravom glasa, kao i druga privatna sveučilišta. U tom smo se zboru i 
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do sada osjećali kao u svom domu jer smo tako uvijek bili i prihvaćeni, ponajprije zbog 

mudrosti i razboritosti članova Zbora. Danas bih na poseban način želio zahvaliti kolegici 

i prijateljici, rektorici Sveučilišta u Zadru, prof. dr. sc. Dijani Vican na svoj potpori i 

suradnji koja je osam godina, još do kraja rujna, na čelu ovoga važnog i časnog Sveučilišta. 

Hvala ti, draga Dijana, na otvorenosti, prijateljstvu, podršci, konkretnim projektima 

kojima si pomogla da ovo naše Sveučilište stasa i razvija se. Nije uvijek bilo lako biti 

izložen i kritikama zbog toga, ali znam da će u tebi Sveučilište i dalje imati dobru 

prijateljicu i suradnicu. 

Više sam puta istaknuo da je naše Sveučilište drugačije i po tomu što je izraslo iz 

srca same Crkve. Time je njegovo poslanje i ljepše i teže. Ljepše jer svjedoči svu ljepotu 

Crkve, a i teže jer nikada nije lako biti na razini onoga što je Crkva i po sveučilištu 

pozvana svjedočiti i darovati posebice mladima, ali i društvu. I naše je Sveučilište plod 

sinodskoga hoda naše zagrebačke Crkve i svojim djelovanjem pokazuje i sinodalno lice 

Crkve.  

Više je laika na Sveučilištu nego svećenika, samo su petorica, uz sveučilišnog 

kapelana, te jedna redovnica, a gotovo pola nastavnika te više od pola studenata su žene, 

a i većinom su to mladi, obiteljski ljudi kojima je ovih mjeseci najveći problem kako 

pronaći mjesto u vrtiću za svoju djecu, jer naših 69 zaposlenika ima 108 djece mlađe od 

15 godina. U takvoj zajednici tražimo zajedno suglasje vođeni ne vlastitim interesima 

nego tražeći mudrost i razboritost od „tvorca“ suglasja, od Duha Svetoga.  

I mi tražimo načine kako biti dio sinodalnog hoda Crkve i kako djelovati 

sinodalno. Stoga nas posebno raduje što je među nama danas uzoriti gospodin Mario 

Grech, generalni tajnik Biskupske sinode koji će nam održati Lectio magistralis pod 

nazivom: Suglasnost (Consensus). Promišljanje o strukturnom elementu demokratske 

države i sinodalne Crkve.  

Your Eminence, welcome! I know how much work you are doing in preparing the 

Synod which makes your visit to our University even more valuable. Thank you for 

coming, thank you for being among us, we are looking forward to listening to your 

lecture which will be an incentive for us to understand even better the synodal Church 
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and how it is built. We pray for the good Synod and please extend our sincere regards 

and prayers to the Holy Father Pope Francis. 

 


